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Beste leden,

Het eerste kwartaalnummer al weer van 2023. En best een druk hondenkwar-

taal. 

We hebben zowel in januari als februari diverse wandelingen gehad en ook 

verschillende outcrosskeuringen. Daarbij was ook de eindkeuring van een 

outcrosslijn met een aangekeurde Northern Inuit Dog wat betekent dat de 

nakomelingen van deze outcross allemaal weer een volledige Saarlooswolf-

hond-stamboom krijgen. Een primeur waar we erg blij mee zijn. Deze honden 

brengen met name verlichting op het gebied van het omlaag brengen van de 

inteeltcoëf iciënt en verschillende reuen zijn al op de dekreuenlijst te vinden.
Uiteindelijk is ons outcrossproject natuurlijk een gezondheidsproject om de 

Saarloos niet alleen voor de toekomst te behouden maar ook gezonder te ma-

ken. Zoals jullie via de mail vernomen hebben, is dat ook waarom we zo onge-

lool ijk verbaasd en teleurgesteld zijn dat de Raad van Beheer stambomen wil 
uitgeven aan de pups van een outcrossteef met LPC. Een zaak die voorlopig 

nog niet afgerond is.

In het kader van de gezondheid van ons ras hebben we recent ook met behulp 

van twee van onze leden, dierenarts Anna Lagendaal en haar man Maikel Sta-

ring, de bloedafname geregeld ten behoeve van het onderzoek naar o.a. CCL in 

Bern. Anna en Maikel hebben deze dag hun kliniek, materialen en tijd gratis ter 

beschikking gesteld, waarvoor veel dank! De AVLS  betaalt de verzending en 

afwikkeling van alle bloedmonsters zodat deze dag voor leden en niet-leden 

zonder kosten was. 

Verder in dit magazine een vermelding van de dekkingen en geboorten, een 

uitgebreid jaarverslag van 2022 en de uitgeplozen stamboom van Cody. Har-

telijk dank aan Johan Berends 

die achter de schermen heel veel 

werk verzet bij het notuleren en 

uitwerken van verschillend ver-

slagen, maar onder andere ook de 

ledenadministratie bijhoudt en de 

totstandkoming van dit magazine 

weer uitstekend gecoördineerd 

heet !

Veel leesplezier!

Ineke

Voorwoord
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De Saarlooswolfhond is in de jaren 30 van de vorige eeuw gefokt door Leendert 
Saarloos (1884-1969) en is nu een van de negen erkende Nederlandse hondenras-
sen. Dit zeldzame en bijzondere ras heet  nog veel natuurlijke instincten en kent 
een kleine groep liefhebbers. De AVLS behartigt als rasvereniging de belangen 
van dit bijzondere ras in Nederland.

De Saarlooswolfhond is onderdeel van ons Nederlands cultureel erfgoed en dient mede daar-

om behouden te worden. Het fokbeleid van de AVLS kenmerkt zich door een grote zorg voor de 

gezondheid van het ras. De fokkerij is in handen van toegewijde leden bij wie het welzijn van 

de honden altijd centraal staat. Het ras heet  een smalle genenpool en is daardoor kwetsbaar. 

Iedereen die de Saarlooswolfhond in zijn hart heet  gesloten, informeren we graag over deze 
prachtige hond. We verwelkomen je van harte als lid (met of zonder hond) en kennen geen bal-

lotage. Het enige wat we vragen, is dat je onze uitgangspunten onderschrijt . Voor vragen over lidmaatschap, gezondheidscertii caten, 
adreswijzigingen, dek- en nestmeldingen en verdere informatie:  secretaris.avls@gmail.com.

Behoud van het ras
De Saarlooswolfhond voor 
de toekomst behouden, dát 
is het belangrijkste doel van 
de AVLS. De generaties na ons 
moeten immers ook kunnen 
genieten van dit prachtige 
ras. Maar dat is niet de enige 
reden. De Saarlooswolfhond 
maakt deel uit van ons Ne-
derlands cultureel erfgoed en 
dient daarom beschermd en 
in stand te worden gehouden.

Genenvariatie
Door de heersende kampioenencultuur 

werd jarenlang doorgefokt op uiterlijke 

raskenmerken. Daardoor nam de gen-

envariatie dramatisch af. Het ras werd 

door deze praktijk enorme schade toe-

gebracht. De AVLS is opgericht om radi-

caal te breken met deze achterhaalde 

fokkerij, die gericht was op het zoveel 

mogelijk fokken van showkampioenen. 

De natuur laat ons zien dat het daar niet 

om gaat. Het gaat om genenvariatie en 

gezondheid. Een gezonde, vitale hond 

vinden we dan ook veel waardevoller 

dan een showkampioen.

Inteelt beperken
Rastype en raskenmerken vinden we 

wel belangrijk, maar het is niet alleen 

zaligmakend. Honden kunnen onmoge-

lijk decennialang én gezond én raszui-

ver worden gefokt. Daarom proberen 

we met ons fokbeleid de verwantschap 

van de honden terug te brengen om 

de inteelt beter beheersbaar te hou-

den. We kruisen druppelsgewijs, onder 

streng gecontroleerde voorwaarden, 

vers bloed in. Dit outcrossprogramma 

is een essentieel onderdeel van ons fok-

beleid.

Vrĳ willige fokkerĳ  
Geselecteerde pups uit dit fokprogram-

ma worden teruggefokt op raszuivere 

Saarlooswolfhonden. Zo behouden we 

de uiterlijke raskenmerken en het bij-

zondere karakter van ons ras, waarbij 

tegelijkertijd de genenvariatie wordt 

vergroot. Ieder lid kan op vrijwillige 

basis meedoen aan dit belangrijke pro-

ject, want we kennen geen van bovenaf 

opgelegde fokkerij. Bij de AVLS bepalen 

de fokkers zelf hun fokcombinaties, niet 

de vereniging.

De AVLS is erkend door de Raad van beheer 

op Kynologisch Gebied en staat voor een 

gezonde Saarlooswolfhond 

met een i jn karakter. Bezoek ook onze 
website  www.avls.nl

Secretariaat AVLS 

Jean Sibeliusstraat 33 

3069 MJ  Rotterdam

Steun ons om dit bĳ zondere ras voor de 
toekomst te behouden. Word lid!

secretaris.avls@gmail.com

Onze doelstelling

Onze uitgangspunten
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Dekkingen en Geboortes

Geboortes

Blues nest 

We kregen het heuglijke nieuws van 

Wendy Jonkergouw en Marijke Saar-

loos dat Blue Kadin v.d. Kilstroom op 

21 december 8 pups heet geworpen, 
3 reutjes en 5 teefjes. De vader is Wolf-

gang (Arthos). De bevalling verliep vlot 

en moeder en kroost maken het uitste-

kend. Het nest is de 3e generatie in de 

outcross met de working husky. Pup-

kopers kunnen gevraagd worden 1 keer 

met een hond uit dit nest te fokken. 

Leia’s nest

De AVLS kreeg bericht van fokster Syl-

via Weyrich dat op 26 december 2022 

Leia 14 pups heet geworpen. 1 pupje, 
een wolfsgrauw treefje, is helaas over-

leden. Het zijn 10 reutjes (6 wolfsgrauw 

en 4 bosbruin) en 3 teefjes (2 wolfs-

grauw en 1 bosbruin). De gewichten 

variëren van 380 tot 450 gram. Het gaat 

goed met moeder en kroost. Leia werd 

gedekt door Odin. Als je een pupje wilt 

uit dit nest, neem dan contact op met 

Sylvia Weyrich via:

msylvianeubueser@hweyrich.de

Dekkingen

Luna is gedekt

We kregen bericht van Anouk Sijbers 

dat Luna op 6 februari is gedekt door 

Borr (Drom Mustang Djempol Bastaja). 

Als de dekking succesvol is worden de 

pups begin april verwacht. Heb je inte-

resse in een pupje? Neem dan contact 

op met Anouk via: 

luposdesidussilva@gmail.com

Blues nest

Leia’s nest

Luna en Borr

NUMMER 1 2023 - AVLS   
5



Bloedafname voor onderzoek

We kenden al PRA, RD, Cataract 
en andere erfelijke oogafwijkin-
gen en daarnaast DM, dwergroei, 
ED, HD en epilepsie. Allemaal er-
felijke aandoeningen die voor-
komen bij de Saarlooswolfhond. 
Daar komt nu een akelige ziekte 
bij: Canine Ceroid Lipofuscinosis, 
CCL. In Italië werd onlangs bij een 
Saarlooswolfhond de diagnose 
CCL gesteld, die later werd beves-
tigd met een MRI scan. Er was al 
zo’n 30 jaar een sterk vermoeden 
dat CCL voorkomt bij de Saarloos-
wolfhond, maar het was tot dan 
toe nog nooit aangetoond.

CCL is een zeldzame neurologische aan-

doening, waarbij het eiwit ceroïd lipofus-

cine niet goed in de lichaamscellen wordt 

afgebroken. Het hoopt zich op in onder an-

dere het netvlies, waardoor dit na verloop 

van tijd niet meer goed kan functioneren. 

Eerst ontstaat slecht zicht en uiteindelijk 

blindheid. Deze symptomen lijken sterk op 

die van PRA. Een verkeerde diagnose kan 

dus worden gesteld bij het ECVO onder-

zoek. Maar het eiwit hoopt zich ook op in 

de hersenen van de hond wat tot epilepti-

sche aanvallen en gedragsproblemen kan 

leiden zoals agressiviteit, onzindelijkheid 

en bewegingsstoornissen. Dat is bij PRA 

niet het geval. 

De symptomen zijn op te merken vanaf 6 

maanden tot circa 5 jaar, afhankelijk van 

het ras. De aandoening is dodelijk in het 

eindstadium, maar de honden worden 

vaak al eerder geëuthanaseerd.

Beide ouders moeten drager zijn van de af-

wijking om de ziekte door te kunnen geven 

aan de pups. Zelf hebben ze geen ziekte-

verschijnselen. In hetzelfde nest kunnen 

zowel dragers, lijders als vrije pups voor-

komen. Voor een aantal rassen is een DNA 

test voor CCL beschikbaar, maar nog niet 

voor de Saarlooswolfhond. 

De AVLS heet begin vorig jaar contact ge-

had met prof. dr. Leeb van de Universiteit 

Bern in Zwitserland. Hij bevestigde onder-

zoek te doen naar CCL, PRA, RD, cataract 

en epilepsie. 

We hebben Bern gevraagd of het behulp-

zaam zou zijn de ruwe data uit Embark op 

te sturen. Dat vonden de onderzoekers een 

goed idee. Er is toen een protocol ontwik-

keld waarmee de Embark gegevens kun-

nen worden geïntegreerd in de SNV-chip-

gegevens van Bern. Het verzoek van Bern 

is om alleen de ruwe data uit Embark op 

te sturen als ook de bloedmonsters onder-

weg zijn. 

Het onderzoek is de afgelopen tijd een 

veelbelovende fase ingegaan. Een variant 

die gelinkt is aan CCL is intussen gevonden 

en er zijn enkele Saarlooswolfhonden met 

de genetische mutatie geïdentiiceerd.

Omdat voor het onderzoek meer bloed 

nodig is, heet de AVLS eigenaren opgeroe-

pen op 12 februari bloed te doneren van 

hun Saarlooswolfhond. In totaal hebben 

we bij 29 dappere Saarloosjes bloed kun-

nen afnemen dat is opgestuurd naar Bern. 

Van de 29 honden waarvan bloed is afge-

nomen, zijn van 11 honden de ruwe data 

uit Embark meegestuurd.

We zijn dierenarts Anna Lagendaal en haar 

man Maikel Staring zeer erkentelijk voor 

hun onmisbare hulp bij het afnemen van 

de bloedsamples. Dank natuurlijk ook aan 

alle eigenaren en hun Saarloosjes. Als er 

een DNA test in Bern kan worden ontwik-

keld, zal veel leed in de toekomst kunnen 

worden voorkomen. Laten we daar met z’n 

allen op hopen. 
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Naam:___________________________________________________

Adres:___________________________________________________

PC/Woonplaats: ______________________________________

Telefoon: ______________________________________________

e-mailadres:___________________________________________#

Mail deze bon naar : 

info@bfpetfood.nl 

of stuur naar: Biofood, 

Postbus 151 , 9200 AD Drachten

Ontvang gratis 
probeerpakket:

Maximaal 1 pakket per gezin. 

QR CODE HOND

met 3 x 100g natuurvoer naar keuze 

+ SAMPLE 3in1 cranberry koekjes 

+ SAMPLE schapenvet bonbons 

incl. spaarkaart en infoboekje. 

q puppy 

q adult

q lam&rijst

q  diner

q senior

q high energy

q giant

q geperst mini

q  geperst adult 

q geperst lam

q BIO KIP bio gecert.

q GEPERST ZALM graanvrij

q  Pup mini 

q  adult mini 

q sensitive mini 

q  control mini 

q  senior mini

Boekbespreking

Honden voor het leven 

De bekende schrijver Arthur Japin ver-

telt ons een prachtig autobiograi sch 
verhaal vol moed, levenslessen en hon-

dentrouw over de hond die hem heet  
opgevoed en twee puppy’s die zijn kijk 

op het leven bepalen. Grote thema’s 

als liefde, hoop, moed en vriendschap 

komen aan de orde. Herkenbaar voor 

groot en klein. Een mooi verhaal over 

hondentrouw, avontuur en vrolijk-

heid, voor iedereen die van het leven 

houdt. Martijn van der Linden werd 

bekroond met een Bronzen Penseel 

voor de prachtige illustraties in kleur. 

Ze brengen Kellie, Trip en Basso tot le-

ven en nemen je mee naar een wereld 

van kwispels, modderpoten en vooral 

veel liefde.  Japin over zijn boek: “Voor 

liefde heb je je verstand niet nodig. Dit 

is nu typisch zoiets wat ik van Trip heb 

geleerd. Trip was mijn tweede hondje. 

Wanneer ik zulke dingen zeg, dat je be-

ter je hart kunt volgen dan je hoofd, 

dan hoor je eigenlijk hém praten.”

• Auteur: Arthur Japin

• Illustraties: Martijn van der Linden

• Uitgeverij: Mozaiek

• ISBN :  9789026624834 

• Hardcover

• Prijs € 17,99

• Aantal pagina’s: 88
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Anna en Maikel aan de start van een roedel:
“We kunnen met elkaar samenwerken”

Door: Hella Lieting
Foto’s: Johan Berends

Er zijn er nu nog pas twee, maar 
de droom is een complete roedel. 
Om alvast een basis te leggen is 
de tweede Saarlooswolfhond een 
teefje geworden. “We denken 
over een nestje, op termijn. Maar 
twee is ook al heel gaaf hoor.”   

Anna Lagendaal en partner Maikel Staring 

aaien elk een hond om hun verhaal kracht 

bij te zetten. Grote Moby van 6 jaar is na 

een redelijk onstuimige kennismaking 

gewend aan het bezoek. Kleine Indy van 

acht maanden is er ook bij gaan liggen. 

We zijn bij dierenliefhebbers op bezoek: 

buiten lopen een volbloed Arabier en een 

zeldzame Kaspische pony, op de bank ligt 

een detige kat. Dierenarts Anna: “Ik groei-
de op omringd door beesten, en ik wist al 

heel vroeg dat ik daar mijn werk van zou 

maken. Ik wou altijd een hond, maar dat 

mocht niet. Toen ik naar Utrecht ging, heb 

ik meteen een pup uit het asiel gehaald.” 

De keus viel op een kruising van een Hus-

ky met een Groenendaler. Een pittig beest 

waarmee de studente echt moest leren 

omgaan. “Het duurde even voor Yuma 

voor mij op afstand bestuurbaar was. 

Maar toen ging hij ook mee naar de Uit-

hof, dat kon toen nog.” Als dierenarts weet 

Anna als geen ander dat een hond qua ka-

rakter bij je moet passen. Ik zie zo vaak dat 

mens en hond geen team zijn, dat de hond 

niet voldoende sturing krijgt .” Haar werk 

leerde haar ook waar haar eigen voorkeur 

ligt. “Ik houd ervan als dieren dichtbij de 

natuur staan, en daar past de Saarloos-

wolfhond helemaal bij.”

In haar studietijd zag ze het ras wel voor-

bijkomen. Ze raakte gefascineerd door-

gedragsleer (ethologie) en deed een mi-

nor bij expert professor Schilder. Na haar 

studie vertrok Anna naar Jordanië, waar 

ze twee jaar woonde en werkte. Na te-

rugkeer en het overlijden van Yuma ging 

ze op zoek naar een Saarlooswolfhond. 

Ze is sindsdien helemaal dol op Moby, de 

F2 outcross met de Zwitserse witte her-

der. “Volgens mij is hij hyperintelligent. 

Hij voelt alles aan, elke gemoedstoestand. 

Vaak voordat je het zelf voelt. Als wij wel-

eens boos op elkaar zijn, springt hij er al 

tussen voordat we zelf doorhebben dat 

we boos zijn.”

Maikel vult aan: “Moby is echt iemand, het 

is echt een karakter. Dat sensitieve vind ik 

echt prachtig. We kunnen met elkaar sa-

menwerken. “ Maikel is psychomotorisch 

therapeut en werkt met mensen die lijden 

aan angsten en de lichamelijke gevolgen 

van trauma’s. “Ik werk dus aan gedrag van 

mensen, en het is fascinerend te zien hoe 

een lichaam reageert op angst en trauma. 

Een mooi voorbeeld van samenwerking 

met Moby is een meisje in mijn praktijk 

dat heel bang was voor honden. Hij kon 

haar echt helpen, en geruststellen.”

Natuurlijk zijn er nog veel meer voorbeel-

den. Ontroerend is het verhaal van Moby, 

In gesprek met Hella

Ontroerend is het verhaal van 

Moby, die niet wilde wijken van 

het ziekbed van Anna’s moeder

Volgens mij is hij

 hyperintelligent. 

Hij voelt alles aan, 

elke gemoedstoestand
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die niet wilde wijken van het ziekbed van 

Anna’s moeder. “Hij bleef bij haar, nie-

mand kon erbij. Als de huisarts kwam 

moest ik hem vasthouden. Hij is bij haar 

gebleven tot ze was overleden.”

En een paar weken geleden nog. Puber 

Indy was buiten en wilde niet naar binnen. 

Anna was alleen met de honden, Moby 

was binnen. Indy besloot rondjes om 

het huis te gaan rennen, en Anna ging er 

achteraan. Resultaat: deur dichtgevallen, 

Anna buiten gesloten met Indy, zonder te-

lefoon. “Ik moest wat bedenken en kwam 

op het idee Moby langs telepathische weg 

te leren de deur open te maken. Ik ben 

heel enthousiast gaan roepen en aanwij-

zen. Hij had het in een mum van tijd in de 

gaten.” Anna en Maikel zien wel een ver-

schil tussen hun honden. “We denken niet 

dat Indy net zo slim is.”

Anna en Maikel hebben op 12 februari 

bloed afgenomen voor DNA onderzoek 

aan de Universiteit Bern in Zwitserland. 

De afname werd georganiseerd door de 

AVLS. Van 29 Saarlooswolfhonden werd 

die dag bloed afgenomen. Het onderzoek 

gaat onder andere over een zeldzame 

neurologische aandoening Canine Ceroid 

Lipofuscinosis (CCL), die leidt tot schade 

in de ogen en de hersenen van de hond. 

Anna: “Het onderzoek richt zich op het 

identiiceren van het gen, dan kunnen we 
de ziekte in kaart brengen en kan er met 

de fokcombinaties rekening mee worden 

gehouden. Het is van groot belang dat er 

een test komt, want aan de honden zien 

we niet dat ze drager van deze erfelijke 

aandoening zijn.”

De roedel met Moby en Indy

Indy
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Het was een gedenkwaardig 
jaar. Rusland, Oekraïne, dro-
nes, inlatie, ter Apel, gei-
tenpaadjes, hondenluitjes, 
grensoverschrijdend gedrag, 
omgekeerde vlaggen, stikstof-
crisis, energieprijzen, boze boe-
ren, Mahsa Amini, vrouw, leven, 
vrijheid! Vergeleken met dit al-
les was het bijzonder rustig in 
Saarlooswolfhondenland. 

Pups
In Nederland werd dit jaar buiten de AVLS 

geen enkel nest geboren. We maken ons 

daar grote zorgen over. Door het uitblij-

ven van nesten verzwakt de toch al kleine 

genenpool steeds verder.

We verwelkomden in onze vereniging 13 

nesten, inclusief 3 outcrossnesten en tel-

den 88 pups (tegenover 58 pups in 2021). 

Het aantal reutjes en teefjes was exact 

gelijk: 44 reutjes en 44 teefjes. In het 

Nederlands stamboek werden 8 nesten 

ingeschreven met 53 pups (inclusief het 

nest in het Verenigd Koninkrijk dat zoals 

altijd ook in het Nederlands stamboek 

wordt ingeschreven). Bij onze buitenland-

se leden werden 5 nesten geboren met 35 

pups. Er waren dit jaar ook weer proble-

men met dekkingen, dracht en geboor-

ten. Reuen dekten niet, teven bleven leeg 

en er vielen helaas ook weer dode pups 

te betreuren. Een ontwikkeling die al ja-

ren gaande is en tot nadenken stemt; we 

kennen inmiddels allemaal de tekenen 

van inteeltdepressie. 

Outcross
In 2014 ging de outcross daadwerkelijk 

van start met de geboorte van 3 pups in 

het eerste nest met de Zwitserse Witte 

herder. Sindsdien zijn 108 outcrosshon-

den uit diverse donorrassen en lookalikes 

in de bijlagen van het Nederlands hon-

denstamboek ingeschreven. Achter de 

schermen is al die jaren door velen hard 

gewerkt om van dit project een succes te 

maken. In de eerste plaats vooral door 

fokkers en eigenaren van outcrosspups. 

Maar ook door advies van genetici, de 

vergaderingen met de leden, de aankeu-

ringen van lookalikes en donorrassen,  

door oneindig veel overleg met de RvB, 

de publiciteit in allerlei hondenbladen, 

interviews en artikelen in ons eigen blad, 

voorlichting aan fokkers en pupkopers, 

koopcontracten met eigenaren, overeen-

komsten met fokkers, vergaderingen van 

de selectiecommissie, organisatie van 

keuringen, opstelling van keurrapporten, 

dek- en nestaankondigingen, afname van 

DNA materiaal en opname in de Embark 

database, de inanciële administratie, de 
uitgebreide correspondentie en telefoon-

gesprekken met belanghebbenden etc. 

etc. etc. Het eind is nog lang niet in zicht, 

maar voorlopig kunnen we supertrots 

zijn op dit mooie resultaat. Een welge-

meend dankjewel lijkt ons als bestuur op 

zijn plaats aan iedereen die dit mogelijk 

heet gemaakt

Het jaar 2022 was een mijlpaal. Voor het 

eerst in de geschiedenis van de outcross 

werd de 4e generatie pups (G-3) uit het 

outcrossprogramma met de Zwitserse 

Witte herder in de populatie opgenomen. 

Alle zeven pups uit dit nest hebben een 

stamboom gekregen als raszuivere Saar-

looswolfhonden. Twee pups zijn naar 

Duitsland vertrokken. Ons geduld wordt 

nu eindelijk beloond. Fokkers kunnen 

gaan proiteren van de positieve uitwer-

king die het fokprogramma op ons ras zal 

hebben. Erfelijke afwijkingen zullen op 

den duur minder voorkomen, de onder-

linge verwantschap zal in de toekomst 

verder afnemen waardoor fokkers meer 

keuzes kunnen maken om de inteelt beter 

beheersbaar te houden. 

In 2022 werden 3 outcrossnesten geboren 

met 21 pups, 9 reuen en 12 teven. Merel 

had een nestje van 6 pups, Arwen beviel 

van 7 pups en Blue zette 8 pups op de we-

reld. De outcrossteefjes hadden geen en-

kel probleem hun pups te werpen. Eigen-

lijk zoals het hoort.

Er was ook een niet gepland nest met de 

Northern Inuit Dog. Na overleg besloot de 

selectiecommissie dit nest niet in te schrij-

ven in de bijlage van het stamboek. Alles is 

in goede harmonie met de fokster gegaan.

De keurmeesters voor de Saarlooswolf-

hond, Wilma Roem en Erica Bakker, 

werden door de Raad van Beheer aange-

wezen als nieuwe afgevaardigden in de 

selectiecommissie.

Jaarverslag 2022
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Er werden dit jaar 39 honden uit 6 out-

crossnesten beoordeeld. Vier honden 

waren absent tijdens de keuringen. Van 

2 nestkeuringen met 6 weken kon geen 

rapport worden opgemaakt door de gel-

dende coronamaatregelen begin 2022. 

De keuringen in chronologische volgor-

de:

Op 28 mei vond de eindkeuring plaats 

van de vijf F1 outcrosspups van Bliss 

(NID) en Timber (SWH). Eén hond was ab-

sent en werd later niet toegelaten. 

Tevens vond op 28 mei de tussentijd-

se keuring plaats van de acht F2 out-

crosspups van Emani (F1 NID) en Horzel 

(SWH).

Op 30 juni was de eerste globale keuring 

van de zes pups uit het F3 nest van Merel 

en Moby. Merel is de F2 generatie SWH/

Husky en Moby F2 generatie uit SWH/

ZWH. Het nest is daarmee de eerste syn-

these cross. 

Op 28 augustus vond de tussentijdse keu-

ring plaats van 2 honden van de F2 pups 

van Bregje (SWH) en Ibi (F2 Podenco). Op 

16 oktober werden nog eens 4 honden uit 

dit nest gekeurd. Drie honden waren ab-

sent. Door de beperkende coronamaat-

regelen kon in januari geen keurrapport 

worden opgemaakt. 

Op 1 oktober vond de tussentijdse keu-

ring plaats van de zeven F2 outcrosspups 

van Pip (F1 NID) en Loki (SWH). Door de 

beperkende coronamaatregelen kon in 

januari ook hier geen keurrapport wor-

den opgemaakt.

Op 11 december waren zeven F2 puppies 

van Arwen (F1 NID) en Kami (SWH) voor 

hun eerste nestkeuring aan de beurt. Alle 

uitslagen van de outcross zijn te vinden 

op de website. 

Outcross en Raad van 
Beheer
De AVLS heet in 2022 de Raad van Beheer 
voor de Geschillencommissie gedaagd. 

Die wilde, na een aanvraag van de fokster 

en tegen alle afspraken in, stambomen 

afgeven aan een outcrossnest van een 

teef met erfelijk ED (LPC). Het fokverbod 

van de moederteef werd opgeheven. We 

waren verbijsterd. De Raad gaf hiermee 

in feite goedkeuring aan het fokken met 

erfelijk belaste dieren. Laat ons duidelijk 

zijn. Elk lid van onze vereniging heet de 
vrijheid te fokken naar eigen inzicht (met 

inachtneming van het VFR), maar dat wil 

niet zeggen dat iedereen maar wat raak 

kan fokken. Zeker niet in het outcross-

programma waar de deelnemers gebon-

den zijn aan de regels van het plan van 

aanpak. Die regels zijn vooraf voor ieder-

een glashelder. De betrefende teef had 
een fokverbod gekregen omdat zij een 

ernstige aandoening aan het elleboog-

gewricht had met een hoge erfelijkheids-

graad. Dat blijkt uit het feit dat bij drie 

van de vijf teven uit dit nest ED (LPC) werd 

vastgesteld. De fokster overtrad bewust 

de regels en vroeg stambomen aan voor 

de pups waardoor deze ernstige erfelijke 

afwijking in de hele populatie kan door-

dringen. Daar ligt voor ons de grens. We 

zouden als rasvereniging geen knip voor 

de neus waard zijn als we dit zonder pro-

test lieten passeren. 

De zitting was op 23 november. De ge-

schillencommissie was het eens met de 

AVLS dat de Raad een precedent had ge-

schapen door toe te staan dat er werd ge-

fokt met een Saarlooswolfhond die erfe-

lijk is belast met ED. De commissie vond 

dat de Raad hiermee niet alleen het out-

crossprogramma van de AVLS, maar ook 

dat van de NVSWH had ondermijnd. Dit 

gold volgens de commissie tevens voor 

het besluit stambomen af te geven aan 

pups van een hond met erfelijk ED. De 

Raad had zich hiervan rekenschap moe-

ten geven, maar heet dat niet gedaan.

De Raad meende echter dat fokken met 

een teef met ED bij de NVSWH (waarvan 

de fokster lid was geworden) wel was toe-

gestaan. Dat was merkwaardig omdat de 

NVSWH al eerder schritelijk aan de Raad 
had laten weten dat het fokken met een 

hond met ED zeker ook bij hen niet is toe-

gestaan. De NVSWH steunde het fokver-

bod van de AVLS volledig 

De geschillencommissie verklaarde het 

beroep van de AVLS voor gegrond en ver-

wees de zaak terug naar de Raad met de 

opmerking dat het besluit niet in stand 

kon blijven. Omdat het beroep gegrond 

was, moest de Raad het grifierecht aan 
de AVLS terugbetalen. Eind 2022 was nog 

niet bekend welk nieuw besluit de Raad 

zou nemen. Voor ons staat vast dat we 

tot het uiterste zullen strijden voor de ge-

zondheid en het welzijn van ons ras. 

Embark
Er is een goede samenwerking met de 

DNA databank Embark tot stand geko-

men. De medewerkers zijn erg behulp-

zaam en op onze vragen wordt vrijwel 

onmiddellijk gereageerd. Tevens hebben 

we een mooie korting voor onze leden 

kunnen bedingen. Voor een DNA kit be-

taal je als lid nu € 85. Bij het secretariaat 

kun je zo’n kit bestellen. Eén kit per lid 

zolang de voorraad strekt. Het DM on-

derzoek wordt standaard meegenomen 

in Embark en is gevalideerd voor ons ras. 

Er is nog geen breedertool voor de Saar-

looswolfhond. Die zal in de toekomst be-

schikbaar komen, maar hangt af van de 

hoeveelheid Saarlooswolfhonden in de 

database. Voor de individuele hond kan 

al wel een fokcombinatie worden bere-

kend. 

Dekreuen
Aan het eind van het jaar stonden 46 de-

kreuen op de website. Reuen die vader 

zijn geworden van 3 nesten werden van 

de lijst verwijderd. Dat gebeurt ook aan 

het begin van elk jaar met reuen die ou-

der zijn dan 10 jaar.
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Herplaatsers
We hebben dit jaar niet hoeven te bemid-

delen voor herplaatsers.

Fokkerscursus
De cursus was snel volgeboekt en ging 

van start op 6 maart. Cursusleider was 

bestuurslid Maria Schipper. Er volgden 

nog 2 cursussen op 27 maart en 10 april. 

De onderwerpen waren onder andere: 

basisgenetica, hoe zit de kynologie in el-

kaar (RvB, aanmelden pups, stamboom 

etc.), hoe vind je een reu, alles rond dek-

king en geboorte en de eerste 8 weken 

bij de fokker. In het kader van de fokker-

scursus heet  Marjoleine Roosendaal op 
31 maart een online lezing gegeven over 

Embark waar veel belangstelling voor 

was. Ook niet cursisten konden de lezing 

bijwonen. De laatste dag op 30 april werd 

afgesloten met een wandeling en daar-

na een bijeenkomst in zalencentrum de 

Camp in Woudenberg. Deelnemers kre-

gen de digitale PowerPoint. 

Leden
Het ledenaantal van de vereniging kende 

in de beginjaren een explosieve groei en 

is nu al jarenlang stabiel. We zitten ruim 

boven de 300 leden en tellen 34 leden in 

het buitenland.

Rasexamen
Nadat corona tot twee keer toe tot uitstel 

had geleid, kon in 2022 dan eindelijk het 

rasexamen keurmeester van de Saar-

looswolfhond worden gehouden. Er was 

een volledig examen in juli en een com-

pact examen in oktober. We konden na 

aloop 6 kandidaten feliciteren met hun 
keurmeestersdiploma. De examinatoren 

waren Nadija Timmermans-Kadenko en 

Jan Ebels.

Normenmatrix
De AVLS en de NVSWH hebben na inten-

sief overleg in 2020 de normenmatrix 

voor de Saarlooswolfhond bij de RvB in-

gediend. In de normenmatrix zijn de mi-

nimale eisen voor de gezondheid van een 

ras opgenomen. Al in juni 2014 publiceer-

de het RvB bestuur het volgende bericht: 

“De normen uit de normenmatrix gelden 

voor alle fokkers van een ras, ongeacht of 

men lid is van een rasvereniging. Voldoet 

een fokker aan de regels dan zal de Raad 

van Beheer dit aangeven op de stambo-

men van de pups met een groen vinkje. 

Als de regels niet zijn gevolgd wordt een 

rood kruis geplaatst.” Er is niets van dit 

plan terechtgekomen. Door tegenwer-

king van rasverenigingen die de rode 

kruisjes op de stambomen niet zagen zit-

ten (dat zou “een te negatief beeld” ge-

ven) en eindeloos gekibbel over de groe-

ne vinkjes zal de normenmatrix naar alle 

waarschijnlijkheid een geruisloze dood 

sterven. Het RvB bestuur bedacht een 

truc om het gebrek aan ambitie en daad-

kracht te maskeren. De RvB liet in 2022 

weten de normenmatrix pas in te zullen 

voeren als alle rasverenigingen dit docu-

ment hebben  ingediend. Iedereen in de 

georganiseerde hondenwereld weet dat 

dit pas op de laatste dag des oordeels zal 

zijn. Weer een probleem opgelost.

Clubblad
Het clubblad kwam 4 keer uit, als altijd 

in full colour. Het is leuk om te horen dat 

iedereen er echt naar uitkijkt. We konden 

genieten van mooie foto’s en stukjes van 

leden en artikelen over uiteenlopende 

onderwerpen als geboortes, boekbe-

sprekingen en genetica. Daarnaast lazen 

we aangrijpende verhalen en gedichten 

over overleden Saarloosjes die getuigden 

van de intense, liefdevolle band tussen 

baasje en hond. 

Wandelingen
De Nieuwjaarswandeling moest wegens 

corona 2 keer worden uitgesteld. Op 6 

maart gingen we dan eindelijk van start. 

Het was zonnig, fris en druk bezocht. 

Logisch, na twee jaar konden we elkaar 

eindelijk weer eens zien. De voorjaars-

wandeling in de duinen van Katwijk was 

ook zonovergoten. De wandeling op 

2e Pinksterdag moesten we wegens de 

slechte weersverwachting verplaatsen 

naar 12 juni. De najaarswandeling op 18 

september in Hoge Vuursche zal de ge-

schiedenis ingaan als de natste ooit. Dat 

weerhield de ware liefhebber er echter 

niet van te wandelen alsof het zonnetje 

volop scheen.

Publiciteit
In het blad Onze Hond stond een raspor-

tret van de Saarlooswolfhond. Uit de 

tekst werd duidelijk dat de redactie de 

informatie op onze website goed had 

gelezen. De Association Saarloosiens de 

France vroeg of het artikel ‘De stamboom 

van Yro van de Kilstroom’ in hun clubblad 

mocht worden opgenomen. De redactie 

vond dat prima. Yro was de lievelings-

hond van Leendert Saarloos. 
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SWH-I
De vergadering werd dit jaar voorgezeten 

door de Oostenrijkse club voor Saarloos-

wolfhonden. De stand van zaken met be-

trekking tot het CCL onderzoek in Bern 

werd besproken. Het dringende verzoek 

was om geen informatie over dit onder-

werp met de leden te delen. Wij houden 

niet zo van dit soort afspraken, maar 

goed, we zullen de informatie niet delen. 

De Duitse rasvereniging riep de aanwezi-

gen op meer bloed te doneren voor het 

onderzoek. Daarop hebben we onze le-

den verzocht bloed van hun honden te 

doneren op een door ons te organiseren 

bijeenkomst. De kosten zal de AVLS voor 

haar rekening nemen. Daarna werden de 

verschillende regels besproken die landen 

hanteren op hondententoonstellingen. 

Social media
Het internet is een mooi platform om in 

contact te komen met elkaar, maar social 

media wordt helaas ook door sommigen 

misbruikt om eens goed af te rekenen 

met anderen, waar dan weer ophef over 

ontstaat, enzovoort. Dat levert aandacht 

op, iets waar sommigen blijkbaar moeilijk 

buiten kunnen. Onze Facebookpagina ont-

komt helaas ook niet aan deze trend. We 

hebben negatieve en ongefundeerde op-

merkingen verwijderd die uitsluitend als 

doel hadden de goede bedoelingen van de 

vereniging en onze fokkers in diskrediet te 

brengen. Dit kan het plezier in het fokken 

van een nest totaal vergallen. Ergerlijk is 

ook dat Facebook wordt gebruik voor de 

verspreiding van nepnieuws. Zo werd met 

grote stelligheid beweerd dat de Embark 

test voor DM niet gevalideerd is voor ons 

ras. Klinkklare onzin! Facebook gebruiken 

we nog voor dek- en nestmeldingen, dc 

dekreuenlijst  en evenementen als club-

matches en wandelingen. Op Facebook 

hadden we eind 2022 1873 volgers en op 

Instagram 1208.

Animal Event
Na twee jaar van afwezigheid kon dit grote 

dierenevenement eindelijk weer plaatsvin-

den. De AVLS was op 6, 7 en 8 mei met een 

stand aanwezig. We konden veel bezoekers 

informatie geven over ons ras. Elke dag 

was er een rasparade waar we onze mooie 

Saarloosjes showden.

Clubdag 
Dit jaar geen clubmatch maar een leden-

dag op 28 augustus die in het teken stond 

van onze jonge Saarloosjes. We wilden 

onze leden de mogelijkheid bieden hun 

jonge honden op een informele manier 

door een keurmeester te laten beoordelen. 

Dat was er in coronatijd 2 jaar lang niet van 

gekomen. 34 pubers werden gekeurd door 

Erica Bakker. We konden ook weer eens 

gezellig bijpraten met elkaar. Al met al een 

ijne dag waar iedereen genoot van de hon-

den en het mooie weer. Elke hond kreeg na 

aloop een lekker smulpakket mee.

Het bestuur. 
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Outcross keuringen

Op zondag 22 januari vond de F2 eindkeu-

ring plaats van het nest van Ziva en Viggo. 

Na de lunch was het nest van Merel en 

Moby aan de beurt. Dit was een F2 sythese 

cross.

Op zondag 29 januari vond de keuring 

plaats van de 3 reutjes en 5 teefjes uit het 

nest van Blue en Arthos. 

Op zondag 5 februari vond de eindkeuring 

plaats van de 5 reuen en 3 teven uit het 

outcrossnest van Horzel en Emani. In ver-

band met loopsheid werden de reuen van 

de teven gescheiden.

Nestkeuring van de pups van Arthos en Blue

Nest Merel en Moby

Nest Ziva en Viggo
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Nest Horzel en Emani teven

Nest Horzel en Emani
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Door: Janine Helbers

Onze zoon Rick, inmiddels 21 jaar, 
riep al van kleins af aan dat hij 
graag een hond wilde. Maar om-
dat Ruud fulltime werkte en ik 
drie dagen, was dit geen optie.

Toen Rick in Havo 4 zat, had Ruud als 

motivatie voor Rick gezegd: “als je in één 

keer overgaat, komt er een hond in huis.” 

We hadden op dat moment al katten. En 

ja hoor, Rick ging over en dan maakt be-

lote schuld. 

Ruud en Rick zagen foto’s van Saarloos-

wolfhonden in een nestje bij Marianne 

Eggink. Daar waren puppy’s geboren en 

toen ik de foto’s zag, zei ik “herken je niet 

wie daar op de foto staat?” Dat was Lu-

cienne met River. Zij woonde in hetzelfde 

dorp als wij. 

Daarna hebben we contact opgenomen 

met Marianne en Johan en zijn bij hun 

thuis geweest om kennis te maken met 

het ras. We hebben ook meegelopen met 

diverse wandelingen. Ook al zeiden men-

sen dat een Saarloos geen beginners-

hond was, hebben wij de stap toch geno-

men. Tot op de dag van vandaag hebben 

wij daar geen spijt van gehad! 

Marianne vertelde dat er drie nestjes wa-

ren en dat er nog puppy’s beschikbaar 

waren. Ze adviseerde om met de fokkers 

contact op te nemen.

Zo kwamen we met Philline Bos in con-

tact die nog 2 mannetjes over had uit het 

nest van Ziva en Loki. Ze waren op 26 juni 

2017 geboren. We mochten van haar zelf 

een pup kiezen nadat ze verteld had over 

de verschillende karakters. We hebben 

toen besloten om voor de grootste en 

donkerste reu te gaan.

En zo kwam Cody in ons leven.

Wat was het wennen de eerste tijd. Ik 

heb wat gedweild. Ik vergeet nooit meer 

die ene keer toen ik de vloer met Dettol 

schoonmaakte en was helemaal in pa-

niek omdat Cody zo hard hijgde! Wist 

ik veel dat het niet door de Dettol lucht 

kwam, maar omdat hij warmte kwijt wil-

de raken. 

Cody is inmiddels bijna 5,5 jaar. Het is een 

lieve, rustige Saarloos die graag bij ons 

in de buurt wil zijn. Hij is terughoudend 

naar vreemden en bepaalt zelf of je hem 

wel of niet mag aaien. Cody kan goed los-

lopen en blijt ook altijd in de buurt. Hij 
jankt als hij bekende honden ziet.  Aan de 

riem lopen vindt hij niet altijd ijn, omdat 
hij dan niet weg kan voor dingen die hij 

eng vindt zoals gillende kinderen, rol-

lators en rolstoelen. Hij kan goed alleen 

thuisblijven. 

Ik was weleens met mijn vriendin Ingrid 

Cody

Cody
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BEER (ROEPNAAM CODY)

BAKA INU LAUFREYA SONR LOKI

IZKANDER 

DE 

LOUBA-TAR

LU KAI 

KADIN 

V.D. KILSTROOM

ONISUMSI 

OCARINA 

BASTAJA

AZRAH 

LINGUA DI TERRA 

DEL LUPO

ZIVA

en haar hond Gijs naar een hondenshow 

geweest. Toen wij Cody hadden zei ze:  

“daar moet je ook een keer mee gaan 

showen.” Dus wij samen  naar Rotter-

dam, lekker dichtbij, want Cody kwijlde 

toen nog  vreselijk in de auto. Cody kreeg 

een goede beoordeling. Uiteindelijk, na 

een aantal shows, is hij in 2019 Neder-

lands Kampioen geworden.

We hebben Cody ook op de dekreuen-

lijst van de AVLS laten zetten, omdat wij 

graag willen dat het ras blijt  bestaan. 
Cody kreeg de kans van Carlo en Sha-

ron van Hal om Maska (Karolottes Megan 

Noah) te dekken. Voor allebei was het de 

eerste keer. En wat is het i jn als je met 
je vragen terecht kunt bij ervaren fokkers 

zoals Naomi de Boer en Philine Bos.

Het nest is geboren op 22 maart 2022.  

Zes  pups: 4 reuen en 2 teven. Het was 

super leuk om de pups de eerste weken 

van hun leven te hebben mogen zien op-

groeien. 

Cody’s zoon Yaro is bij ons komen wonen 

als verrassing voor mij. Ondanks alle be-

denkingen vooraf, ben ik nu heel blij. Ze  

eten, drinken, spelen en slapen samen.

Waar Cody is, is Yaro en andersom. Wel 

heet  Yaro een heel ander karakter dan 
Cody.  Yaro is veel vrijer naar mensen 

en minder bang voor dingen en het lijkt 

soms of Cody ook minder angstiger is ge-

worden.

We hopen nog lang te mogen genieten 

van onze twee Saarloosjes. Cody en Yaro
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Door: Gwendelyn Luijk

Joepie, de lente staat voor de 
deur. Langere dagen, krokussen, 
rosé op het terras en bergen met 
hondenhaar in de woonkamer. 
En hondenhaar in de gang, bij de 
trap, in de auto...  Om over mijn 
eigen kleren nog maar te zwij-
gen. Een schoon jurkje ziet er na 
de goedemorgen-knufels meteen 
weer uit alsof het drie dagen on-
der de bank heet gelegen. Kilo-
meters plakband komen eraan te 
pas om mezelf weer een beetje 
presentabel te maken. En dan nog 
begroet een collega me vrijwel da-
gelijks met: ‘Ha, daar hebben we 
de verschrikkelijke sneeuwvrouw 
weer’.   

Het grote verhaarbeest zelf is zich van 

geen kwaad bewust. Van pup schuit hij 
zoetjesaan richting puber en dat bete-

kent dat er – naast al die haren – ook een 

hoop hormonen los komen. Gelukkig valt 

dat samen met de start van de puppycur-

sus 2.0. Vervolgtraining dus. We zitten in 

hetzelfde klasje als een paar maanden 

geleden. Toen waren alle honden nog re-

latief klein en hanteerbaar; nu staan daar 

6 grote lummels in de hal, die om beurten 

de wedstrijd niet-luisteren-voor-gevor-

derden proberen te winnen. Zo hebben 

we labradoodle Bailey, die zijn baasje 

leert meelopen in plaats van andersom. 

Loet de ridgeback kan inmiddels wel heel 

mooi volgen,  maar weigert pertinent om 

te gaan liggen. Berghond Nala doet tij-

dens de les juist graag een dutje. 

En Brom is gewoon Brom: eerst wild, 

dan verveeld. Graag in de buurt, maar 

wel met zijn neus in de bosjes in plaats 

van aan de voet. Samen zwoegen we ons 

door het lesuur heen. De docente roept 

dingen als ‘harder doorlopen’, ‘nu belo-

nen’, ‘pak die riem, sneller, pak die riem’, 

‘haal hem in’ en ‘ja, laat nu maar zitten’. 

Ik ben blij met die docente. Ze heet een 
natuurlijke band met honden en Brom 

vindt haar helemaal het einde. Toch zie je 

tijdens zo’n cursus goed dat ons hondje 

net een beetje anders is dan de rest. 

Mijn mede-cursisten weten nog altijd niet 

Lentekriebels

Gwen en Brom

goed wat ze van hem moeten vinden; die 

hond die altijd maar met een half oor lijkt 

te luisteren, maar als een speer naar me 

toe komt bij de hier-oefening. Of dát nou 

dat stukje oer erin is, wil een mede-cur-

sist weten. Dus probeer ik iets uit leggen 

over de roedel, en het belang van bij de 

familie zijn, en dat de ene wolfhond de 

andere niet is, en dat klinkt allemaal een 

stuk minder stoer dan ‘ja, het is een halve 

wolf he’. 

‘Verhaart die van jou ook zo?’, vraag ik 

daarom maar. Mede-cursist knikt en-

thousiast. Ja, dáár kunnen we allemaal 

van meepraten. 

Gwen.
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• Cavom is de volledige en hoog-

 waardige maaltijd voor uw hond.

• Cavom bevat alle essentiële

 voedingssto� en in de juiste

 verhouding.

• Cavom is voordelig in gebruik,

 door de hoge energiewaarde en   

 de lichte verteerbaarheid.

 Kijk op onze website of neem

 contact met ons op voor speci� eke   

 vragen over welk Cavom product 

 voor uw hond het beste is.  

 Wij adviseren u graag!

 cavom.nl

Diervoederfabriek B.V. | Tussendiepen 1-13 | 9206 AA Drachten

                     Tel. +31(0)512-515955 | Fax +31(0)512-516050 | vdm@cavom.nl

Cavom, daar draait een gezond hondenleven om!

de natuurlijke voeding

voor elke hond
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Voor een gezonde 
Saarlooswolfhond 

met een fi jn karakter


